
Protokół Nr XXVIII/!2

XXVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 27 września 2012.

Obrady XXVIII zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Zbigniew 
Rybicki. W posiedzeniu uczestniczyli Radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 1 do 
niniejszego protokołu, Sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu oraz Goście zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy z między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Informacja o planie rozwoju Gminnej Biblioteki Publicznej w Lichnowach na lata 2012-2014.

11. Informacja o działalności jednostek OSP i stanie bezpieczeństwa pożarowego na terenie

gminy za 2011 rok.

12. Sprawozdanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lichnowach za I półrocze 2012r. -  

przyjęcie.

13. Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Lichnowy na okręgi wyborcze, określenia ich 

granic i numerów oraz liczny radnych wybieranych w każdym okręgu.

14. Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Lichnowy na stałe obwody głosowania, ustalenia 

ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.



15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy 

Lichno\vy za I półrocze 2012r. oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, 

w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć za I półrocze 2012r.

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany planu finansowego Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz planu przychodów i wydatków związanych z realizacją Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok.

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2012r.

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

na lata 2012-2026.

19. Wolne wnioski.

20. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 15 radnych obecnych jest 12, więc Rada jest 

władna do podejmowania uchwał.

Ad. 3. Przedstawienie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są uwagi.

Uwag do porządku obrad nie wniesiono.

Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie proponowany porządek obrad.

Ad. 5. Następnie Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zarządził głosowanie nad przyjęciem 
protokołu z poprzedniej sesji.



Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie, bez uwag protokół z poprzedniej sesji.

Ad. 6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

p . Z. R ybick i: proszę państwa dnia pierwszego września odbyły się obchody patriotyczno - religijne 
73 rocznicy wybuchu II wojny światowej, najpierw obchody odbyły się w Malborku, potem w 
Tczewie na końcu w Szymankowie, dziękuję wszystkim za organizacje i przybycie, dnia 3 września 
odbyło się rozpoczęcie roku szkolnego, ja byłem w Szymankowie, pan wójt w Lichnowach pani 
zastępca w Lisewie Malborskim. Dnia 8 września odbyły się dożynki gminne, chciałbym 
podziękować za bardzo dobra organizacje ze strony urzędu chciałabym podziękować kołom Gospodyń 
Wiejskich itd. dnia odbyły się dożynki powiatowe wystawiliśmy swoje stanowisko. Dziękuję za 
zaangażowanie. Jest z nami przedstawiciel Zarządu Dróg Powiatowych w Malborku proszę o 
zadawanie pytań.

p. Wójt: wysyłaliśmy do państwa pismo o przestawienie znaku Tropiszewo. Chodzi o to ze tren znak 
nie stoi w odpowiednim miejscu i ludzie błądzą. Chodzi o znam z nazwa miejscowości.

p. S. Osińska: odnośnie znaku Parszewo, nie ma strzałki, w która stronę jest Parszewo.

p. J. Maciuński: chodzi o lewoskręt, tam doszło już do tragedii zginął człowiek, chcielibyśmy jeszcze 
raz zaapelować, bo most będzie zamknięty przez najbliższe piec lat. Trzeba cos z tym zrobić, tam 
dochodzi do wypadków, prosimy, aby w imieniu społeczeństwa interweniować.

p. Marek Gumprecht: my jedyne, co możemy zrobić to ustawić znak stop. Mimo wszystko na 
rozsadek kierowców to jakoś pomoże. Na to czy generalna dyrekcja cos zrobi nie mamy wpływu, 
szkoda ze dopiero po tym jak ktoś zginie zostanie cos zrobione. Myślę ze ten lewo skręt jest bardzo 
potrzebny.

p. J. Maciuński: to jest bardzo dobry pomysł, ale najbardziej obawiają się osoby, które skręcają w 
lewo. Jadąc z Tczewa do Kończewic

p. K. Szczuchniak: we wsi Lichnówki zostały ok 2 km, na których są kocie łby.



p. Marek Gumprecht: w najbliższym czasie nie będzie zlikwidowane, bo nie ma na to 
pieniędzy. W przyszłym roku powiat ma zamiar wejść w gminę Malbork i stare pole. Budżet powiatu 
musi interesować wszystkie gminy, pustych deklaracji nie złożę, nie wiem, kiedy to zostanie zrobione. 
Gmina wchodząc w schetynówki, a w przyszłym roku są dofinansowane 30 na 70 % naszego wkładu. 
Miejmy nadzieje ze 2014 będzie 50 na 50 i wtedy uda nam się uzbierać na pozostałe km na terenie 
gminy. W najbliższym czasie nie mam w tej materii dobrych informacji

p. B. Graban: dziękuję za przestawienie ruchu jak się zjeżdża z mostu. Co z malowaniem?

p. Marek Gumprecht: jeżeli chodzi o malowanie to do 15 października zostanie to zrobione. Gmina 
wnioskowała o 3 drogi niestety droga w Szymankowie wypadła. Firma to oznakowanie będzie 
realizowała.

p. B. Graban: w Kończewicach jest wyrwa na łuku w asfalcie od strony Lisewa Malborskiego tam się 
asfalt zapadł.

p. W. Nacel: chciałbym zgłosić konieczność załatania dziur na odcinku od Staryni do Szymankowa, 
Szymankowo -  Lichnówek drugi. W Szymankowie na ulicy głównej zostało usunięte drzewo do dnia 
dzisiejszego została dziura i gruz, prosiłbym o przycięcie konarów przy tej ulicy na jednym z drzew.

Proszę o odpowiedz pisemna.

p. Marek Gumprecht: przyjąłem do wiadomości. Oczywiście otrzyma pan odpowiedz pisemna. Na 
ten rok środki na remonty cząstkowe mamy wyczerpane.

p. S. Osińska: dziękuję za chodnik na zwycięstwa. Ładnie wygląda, dobrze się przejść, jeszcze by się 
śmietniki przydały.

p. Marek Gumprecht: firma z Malborka wykonywała tę inwestycje, myślę ze warto im 
podziękować. Są solidną firmą.

p. Z. Rybicki: dziękuję za zamontowanie balustrad na terenie nasze gminy. Zgłaszałem wniosek o 
usuniecie dziury w moście w Tropiszewie, czy cos zostanie zrobione. Na trasie Starynia - Tropiszewo 
występują już załamania i wyrwy w poboczu.



p. Marek Gumprecht: jeżeli chodzi o usuniecie dziury w moście w Tropiszewie. Zorientuje się. Co 
do pana spostrzeżeń to również to zauważyłem jadąc, na skraju drogi w dwóch miejscach są 
obsunięcia, oczywiście zbadamy to w papierach i jeżeli jest gwarancja zostaną poczynione działania, 
aby to naprawiać. Sprawa zostanie wyjaśniona po powrocie. O ile pamiętam gwarancja jest 
przeważnie dwuletnia, także miejmy nadzieje ze zostanie to naprawione przez wykonawcę.

p. M. Smagała: dziury w mostku pomiędzy Lichnówek wieś na Lichnówek Drugi tam są dziury. 
Chodzi o zakręty, miały być wysypane zakręty, jak się jedzie z Lichnówka Drugiego na Szymankowo. 
Dopiero droga została zrobiona w Lichnówku Drugim jak się jedzie na Szymankowo, tam już droga 
pęka mila być postawiony znak z tonażem. A nic nie jest zrobione.

p. Marek Gumprecht: oczywiście przekażę te wątpliwości.

p. Z. Rybicki: dziękujemy za przybycie i wysłuchanie naszych problemów.

p. Marek Gumprecht: wychodzę z założenia ze lepiej nie mówić nic jak składać.

Ad. 7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

p. Wójt: pierwszym tematem, który chcę poruszyć jest temat Lokalnej Grupy Działania, spotkaliśmy 
się w ubiegłym tygodniu, jest u nich kontrola z urzędu marszałkowskiego, widnieje taka groźba ze 
będzie trzeba zwrócić środki, które od nich pozyskaliśmy. Nasza Lokalna Grupa Działania „ Spichlerz 
Żuławski” w naszym województwie wypadła na ostatnim miejscu. Dzieje się tak, dlatego ze LGD nie 
współpracuję z żadnym stowarzyszeniem, obecność na spotkaniach jest 50 %. Musimy natychmiast 
podpisać porozumienie z innym stowarzyszeniem, stowarzyszenie będzie z Dzierzgonia. Będziemy 
musieli znowu 14tys dołożyć do LGD żeby w przyszłym roku uruchomić program z PROW na 306 
tys. zł. Każda z gmin musi dołożyć po 14 tys. w środę spotyka się po to, aby określić, która z gmin, co 
będzie chciała. My chcemy nagłośnienie oraz scenę taka prawdziwa jak ma nowy staw. Będziemy 
pisali wniosek pod manifestację 1 wrześniową w Szymankowie. Nie wiem, co tam dalej będzie, teraz 
przewodniczy grupie Burmistrz Szałach, biuro od 1 października będzie mieściło się w Starostwie w 
Malborku.

Wiatraki -  firma UPC przyrzekła ze do 10 września się odezwie, dzisiaj mamy 27 nie odezwali się do 
dnia dzisiejszego. Jest firma zainteresowana wind, dzisiaj tez robią odwierty, jeżeli tere będzie się 
nadawał to będą podpisywali umowę. Zapytałem, w jakim roku na terenie naszej gminy może 
zakręcić się wiatrak, 2015.

Pojawiła się możliwość skanalizowania Boręt drugich, w piątek urząd marszałkowski ogłosił ze 
posiada środki na kanalizacje, my, co do Boręt drugich nie snuliśmy planów, ale skoro istnieje 
możliwość pozyskania 75 % na kanalizacje, doszedłem do wniosku ze warto skanalizować ze tym



bardziej powstała by studnia, która przybliży nas do Boręt wsi. Spotkałem się wczoraj z projektantem, 
wychodzi ok 3 km z podłączeniem do I przepompowni w dąbrowie, jest to koszt ok 400 tys. złotych. 
Nas by t mogło kosztowa ok 100 tys. złotych z tym ze agencja nam by dołożyła. Z chęcią 
wyremontują to mieszkanie i dołożą nam do kanalizacji, wniosek musimy złożyć do końca listopada. 
Musimy mieć zabezpieczenie na projekt ok 25 tys. zł. Nie wiem czy sami mieszkańcy chcą, bo dzisiaj 
ludzie nie płacą. Prosiłem panią kasie, aby przeszła i zapytała ludzi czy oni w ogóle tego chcą.

Chciałem państwu jeszcze podziękować za pierwszy września na dożynki gminne i powiatowe. W 
przyszłym roku 8 września zorganizujemy dożynki powiatowe.

N a  obrady dotarł Pan D ariusz W ereszko.

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych.

p. B. Graban: mam prośbę, aby w każdej jednostce osp umieścić rozpiskę gdzie znajdują się 
hydranty.

p. D. Wereszko: z tego, co wiem ludzie wiedza gdzie są hydranty, bo z nich korzystają. Konserwacja 
hydrantów zajmuje się CWZ nie straż.

p. B. Graban: niektóre są zarośnięte trawa. Mowie o podziemnych. W innych gminach zajmuje się 
tym straż

p. J. Maciuński: boisko w Lisewie Malborskim, chodzi o dewastacje, tam powstanie miejsce 
schadzek. Tam trzeba założyć monitoring, boisko jest piękne. Prosiła pani świetlicowa, tam parę osób 
broi. Apeluje o monitoring. Środki są wydane boisko jest piękne, ale jeżeli tego nie dopilnujemy to to 
zostanie zdewastowane.

Wójt: chcieliśmy zerwać umowę, były deklaracje ze to skończą i faktycznie to skończyli, w projekcie 
nie było oświetlenia, jutro spotyka się z panem Orzechowskim, mamy tam zaplanowane cztery lampy. 
Myślę ze jutro już się porozumiemy i już w październiku uda nam się założyć oświetlenie. Tam jest 
piękne boisko, świetlica i szkoła. Pasowałoby na cały ten teren, podłączyć monitoring na te trzy 
obiekty. Nie wiem poproszę tego pana, który zakładał monitoring w Szymankowie. Tutaj ten 
monitoring również jest potrzebny, jeżeli odbierzemy to boisko i sprzęt zostanie założony to ja się 
obawiam ze nam ten sprzęt wyniosą. Ja myślę ze to wyniesie ok 10-12 tys. zł.

p. I. Zbrzeźna: tam by też się przydało ogrodzenie.



p. Wójt; oczywiście zgadzam się ze ten teren należy uporządkować i potem ogrodzić. Ale jak wiemy 
nie ma środków, w przyszłym roku będę planował zrobienie drogi w Lisewie Malborskim. Co do 
monitoringu to mam nadzieje ze uda się to założyć w przyszłym roku.

p. S. Młodziński: chodzi mi o przystanek w Parszewie, o dewastacje przystanku i brudzenie na 
przystanku i w jego okolicy. Chodzi mi również o trzy wywrotki ziemi na boisko.

p. Wójt: jeżeli chodzi o przystanek to faktycznie na tym przystanku wiecznie siedzi pełno osób, tam 
faktycznie jest pełno osób, pełno śmieci, może tam śmietnik postawić.

p. S. Młodziński: śmietnik był potem nie było teraz znowu jest, ale niestety im bardziej ja proszę tym 
więcej robią, tym gorzej broją.

p. Wójt; policja dużo nie może. Zobaczą policje rozejdą się i po krzyku.

p. S. Osińska: czy mamy suchy asfalt, na ulicy Lachowicza jest zapadnięta droga. Pan Grzesiu, który 
kosi chyba za blisko podjeżdża pod ogrodzenie.

p. W. Nacel; na ulicy Bohaterów Września 1939r. ponownie pojawiły się dziury. 23 lipca zgłaszałem 
na sesji postawienie znaku ostrzegawczego. Ta droga jest nadal niezrobiona. Dziur jest pełno.

p. Wójt: co do znaku to zapytam pana niewczas a dziury zgłosimy, aby to zrobili.

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych były udzielane na bieżąco.

Ad. 10. Informacja o planie rozwoju Gminnej Biblioteki Publicznej w Lichnowach na lata 2012- 
2014.



p. T. Korzeniowski: za mojej kadencji to już jest chyba z 3 lub 4 sprawozdanie, muszę przyznać, że 
jest Pani profesjonalistką, robi Pani wszystko bardzo dobrzeją nie wiem, jak na koniec kadencji będę 
mógł wyrazić swoją wdzięczność.

p. M. Skorupa: ja się bardzo cieszę, że ta ulotka, która rozdałam dala jakiś oddźwięk ze ludzie 
zamawiają już książki. Nie wiem czy ten plan będzie zrealizowany, bo nie wiem, jaki będzie budżet.

Radni przyjęli jednogłośnie informację o planie rozwoju Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Lichnowach na lata 2012 -2014. Ocenę stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Ad. 11. Informacja o działalności jednostek OSP i stanie bezpieczeństwa pożarowego na terenie 
gminy za 2011 rok.

p. T. Korzeniowski: chciałem powiedzieć ze mundur do czegoś zobowiązuje, na szacunek trzeba 
sobie zasłużyć, tylko ustawodawca nie dal nam pola manewru, co do tych stowarzyszeń. Chciałbym 
tylko powiedzieć ze bardzo się cieszę, że Pan Wereszko jest nowym komendantem, jest świeża osoba, 
świeża siła.

Radni przyjęli jednogłośnie Informację o stopniu wykorzystania obiektów, terenów rekreacyjnych i 
urządzeń sportowych na terenie gminy w 2012r. Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu.

Ad. 12. Sprawozdanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lichnowach za I półrocze 
2012r. -  przyjęcie.

p. T. Korzeniowski: powiem tak, że nie zazdroszczę pani Urszuli być w dzisiejszych czasach 
kierownikiem Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Środków jest coraz mniej, a pracy więcej i 
potrzeb. Życzę, aby się wszystko udawało i aby wszystko wychodziło, żeby miała Pani tyle środków, 
aby mocje sprawiedliwie podzielić.

p. Urszula Symonowicz: bardzo dziękuję, ale te podziękowania powinny być skierowane do 
pracowników, to oni są zespołem i pracują na nasze dobre imię.

Radni przyjęli jednogłośnie Ocenę przygotowania szkół do nowego roku szkolnego 2012/2013. 
Ocena stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.



Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy udzielił głosu Panu Benedyktowi 
Graban Przewodniczącemu Wspólnego Posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy, która 
przedstawiła, iż na ostatnich obradach Komisji pro jekty uchwał zostały zaopiniowane pozytywnie, 
poza pro jektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie diet i zwrotu kosztów podróży dla osób 
wchodzących w skład rady Gminy Lichnowy oraz Sołtysów,

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Lichnowy na okręgi wyborcze, określenia 
ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.

Za: 13

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XXVIII/201/12 Rady Gminy Lichnowy w sprawie podziału 
gminy Lichnowy na okręgi wyborcze, określenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 
wybieranych w każdym okręgu. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Lichnowy na stałe obwody głosowania, 
ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.

Pytań i uwag nie zgłoszono.

Za: 13.

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XXVII/202/12 Rady Gminy Lichnowy w sprawie podziału 
gminy Lichnowy na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy 
Lichnowy za I półrocze 2012r. oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć za I półrocze 2012r.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy, Pan Zbigniew Rybicki poprosił Panią Iwonę Zbrzeźną o 
przeczytanie Uchwały Nr 17l/g237/B/III/12 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Gdańsku z dnia 17 września 2012r. w sprawie opinii o przedłożonej informacji o przebiegu wykonania 
budżetu gminy Lichnowy za pierwsze półrocze 2012r.

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy Pani Iwona Zbrzeźną odczytała Uchwałę Nr 
17 l/g237/B/III/l 2 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 17



września 2012r. w sprawie opinii o przedłożonej informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy 
Lichnowy za pierwsze półrocze 2012r. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

Za: 13

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XXVIII/203/12 Rady Gminy Lichnowy w sprawie przyjęcia 
informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Lichnowy za I półrocze 2012r. oraz informacji o 
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć za I 
półrocze 2012r. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany planu finansowego Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz planu przychodów i wydatków związanych z 
realizacją Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok.

Za: 13

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XXVIII/204/12 Rady Gminy Lichnowy w sprawie zmiany 
planu finansowego Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz planu 
przychodów i wydatków związanych z realizacją Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
na 2012 rok. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2012r.

p. H. Stoduś: po stronie dochodów budżetowych wprowadza się do budżetu następujące zmiany: w 
dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo zmniejsza się kwotę 28 800 zł plan dotacji celowej z departamentu 
Środowiska i Rolnictwa Urzędu marszałkowskiego na modernizację drogi gminnej udostępniającej 
dojazd rolników do pól w Tropiszewie, w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa zwiększa się plan 
dochodów o kwotę 20 000 zł zwiększonych wpływów z tytułu czynszów mieszkaniowych i opłat za 
lokale użytkowe, w dziale 750 Administracja publiczna wprowadza się do budżetu kwotę 103 000 zł 
uzyskanych wpływów z sprzedaży mienia -  autokaru oraz busa, w dziale 756 Dochody od osób 
prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz 
wydatki związane z ich poborem zwiększa się o kwotę 10 425 zł plan dochodów uzyskanych z opłat z 
zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych, w dziale 758 Różne rozliczenia zmniejsza się o kwotę 
4 915 zł plan wysokości części wyrównawczej subwencji ogólnej oraz wprowadza się do budżetu 
kwotę 1 970 zł zwrotu niesłusznie potrąconej dotacji z RPO otrzymanej na budowę ścieżki rowerowej 
na trasie Lichnowy -  Lichnówki, w dziale 801 Oświata i wychowanie wprowadza się do budżetu 
kwotę 623 zł otrzymanego zwrotu kosztów ubezpieczenia autokaru.

Po stronie wydatków budżetowych dokonuje się następujących zmian: w dziale 010 Rolnictwo i 
łowiectwo wprowadza się do budżetu nowe zadania inwestycyjne pn. „ Budowa kanalizacji sanitarnej 
w miejscowości Boręty Drugie” w roku 2012 -  opracowanie dokumentacji technicznej na kwotę 
25 000 zł, w dziale 600 Transport i łączność zwiększa się o kwotę 35 000 zł plan wydatków 
związanych z utrzymaniem dróg gminnych z przeznaczeniem na udrożnienie sieci burzowej w 
Lisewie Malborskim przy ulicy Braterskiej. W dziale 750 Administracja publiczna zmniejsza się o 
kwotę 5 236 zł przeznaczona na wpłatę dodatkowego wynagrodzenia rocznego oraz wprowadza się



nowe zadanie inwestycyjne -  zakup busa w celu przewozu materiałów i osób, w dziale 851 Ochrona 
zdrowia uzyskane zwiększone wpływy z tytułu opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu przeznacza 
się na wydatki związane z działalnością Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych, w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona zwiększa się o kwotę 8 zł plan dotacji 
z WFOŚiGW na wydatki związane z utylizacją azbestu z budynków mieszkańców gminy.

za: 13

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XXVIII/205/12 Rady Gminy Lichnowy w sprawie zmian 
budżetu gminy na 2012r. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Ad. 18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej na łata 2012-2026.

p. H. Stoduś: uchwała zmieniła się poprzez wprowadzenie zmiany do budżetu gminy, wprowadziłam 
również w zadanie wieloletnie gminy kanalizacje w Borętach drugich, ale my na to pozyskujemy 
pieniądze, także jest to zapis na inwestycje gminy a potem będzie to, jako inwestycja unijna i 
realizowana ze środków agencyjnych.

Za: 13.

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XXVIII/206/12 Rady Gminy Lichnowy w sprawie przyjęcia 
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2026. Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu.

Ad. 19. Wolne wnioski.

p. A. Kunkel: mówiliśmy jakiś czas temu o stworzeniu dokumentu strategii rozwoju oświaty. Powiem 
szczerze ze to jest zadanie trudne, opis samego stanu, który funkcjonuje na terenie gminy jest to 
najłatwiejsza rzecz i jest to pierwsza część, następna część powinna określać, słabe i mocne strony 
naszej gminnej oświaty i z tego właśnie powinny wyniknąć główne cele oraz narzędzia do 
zrealizowania tych celów. Robi się to w formie ankiety, wśród uczniów nauczycieli rodziców. Jeżeli 
cos wyniknie musimy określić, w jaki sposób to zostanie zrobione, książka określa, w jaki sposób taka 
strategię powinno się pisać. Dobrze jest, jeżeli w tworzeniu strategii w etapie tworzenia dobrze jest 
stworzyć zespół złożony z przedstawicieli tych wszystkich środowisk, aby tworzyć taka strategie. 
Szczególnie tutaj myślę o komisji społeczno socjalnej, która ma w zakresie zadań oświatę. Nie chodzi 
o nakładanie na państwo zadań.

p. I. Zbrzeźna: czy my jesteśmy zdecydowani, aby tworzyć ta strategie?



p. A. Kunkel: tworzenie dokumentu dla dokumentu to myślę ze nie ma sensu. Chciałabym zrobić 
ankiety dla nauczycieli, co źle funkcjonuje, co jest złe, ankiety wśród dzieci, jak miałyby wyglądać 
zajęcia, zajęcia pozalekcyjne. Ja wiem jak to wygląda ze strony organu kontrolującego. Ale 
chciałabym abyśmy wiedzieli pod kątem problemów dydaktycznych. Nie tylko o bazie dydaktycznej, 
spektrum zagadnień jest bardzo szerokie, dokument jest bardzo trudny do sporządzenia, pierwsza 
część opisowa jest najprostsza. Napisać strategie i odłożyć to w akta to uważam, że to będzie marne. 
Chciałabym stworzyć zespół i zrobić to bardzo sumiennie. Nie wszystkie samorządy, które taka 
strategie maja. Do państwa takie pytanie jak wy w ogóle państwo to widzicie. Rozmawialiśmy o tym z 
dyrektorami szkol, prosiłam ich o dokumentacje mówiłam, że będą musieli uczestniczyć.

p. Wójt: szanowni państwo to państwo podejmiecie decyzje czy będziemy ja tworzyć czy nie. Pani 
Ania Kunkel wykonała kilka telefonów, aby opracować taka strategie na cztery lata i musi być ona 
połączona z budżetem. Moim zdaniem idziemy w dobrym kierunku. Robimy wszystko, aby były 
oszczędności, jeżeli chodzi o sprawy gospodarcze i remontowe to dla mnie priorytetem są i będą 
szkoły. Jeżeli chodzi o ta część dydaktyczna wydaje mi się również ze idziemy również w dobrym 
kierunku. Staramy się ustalić, co jest potrzebne w szkole. Na miarę możliwości ulepszamy te szkoły. 
Nie chwaląc się, ale logopeda w każdej szkole to jeszcze tego nie było. Jeżeli będą środki to w 
przyszłym roku zwiększymy te środki, jeżeli taka strategia jest potrzebna to na pewno nie będzie ona 
zrobiona za biurka. Dlatego tutaj jest taka nasza propozycja, że albo napisze firma, ale to ogromne 
pieniądze albo tworzymy zespół i napiszemy taka strategie. Ona musi być połączona z budżetem. 
Jeżeli jest taka wola, to ja ze swojej strony powołam taki zespół.

p. A. Skorupa: ja chyba mam wypalenie zawodowe, każda szkoła ma plany, z tym będzie pracy 
ogrom, nie wiem czy to jest potrzebne.

p. I. Zbrzeźna; ja myślę ze dajmy sobie czas na przemyślenie. Nie wiem czy będzie to nam służyło. 
Zgadza się z panią skorupa. Wydaje mi się, że trzeba to dobrze przemyśleć i nie brnąc w to tylko dla 
papieru.

p. Z. Rybicki: wysoka rado. Musimy sobie odpowiedzieć na pytanie czy my tak naprawdę chcemy 
takiej strategii, czy ta praca jest konieczna. Musimy zabezpieczyć środki d tej strategii, w moim 
odczuciu w tej chwili strategia nie jest nam potrzebna. Strategia sprawdza się z dużych miastach gdzie 
jest ciężko zarządzać szkołami, na chwile obecna nie jest to potrzebne.

p. T. Korzeniowski: dla mnie bardzo ważne są opinie osób kompetentnych, w październiku będą 
dyrektorzy, może z nimi porozmawiamy na ten temat.

p. J. Maciuńśki: jeżeli tworzyć to tylko dla papieru to mija się to z celem.



p. Wójt: czy szef stowarzyszenia z Szymankowa już wrócił? Chciałbym się spotkać po niedzieli.

p. D. Wereszko: tak wrócił, zostanę po obradach i umówimy spotkanie.

Ad. 20. Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął 
posiedzenie XXVIII sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 30 sierpnia 2012r.

Protokołowała: Przewodniczący

Rady Gminy:

Sandra Choszcz


